
	
ACTA DE LA JUNTA DE FACULTAT DE CIÈNCIES DE LA COMUNICACIÓ 

Sessió ordinària 
Bellaterra, 28 de gener del 2016 

 
Assistents: Albert Chillón, Matilde Delgado, Emilio Fernández, Isabel Fernández, Carme Ferré, 
Eulàlia  Fuentes,  Elisabet  Garcia,  Maria  Gutiérrez,  Amparo  Huertas,  Charo  Lacalle,  Carles 
Llorens, Maria Machuca,  Francisco Martín,  Fernando Morales,  David  Paloma,  José Manuel 
Pérez, Juan José Perona, Emili Prado, Joaquim Puig, Natividad Ramajo, Pepe Rodríguez,   Joan 
Manuel  Tresserras,  Teresa  Velázquez,  Antoni  Vidal,  Irene  Aguilar,  Laia  Canalejo,  Daniel 
Delgado,  Beatrice Duodu, Marc  Freixenet,  Júlia  Llobet, Marc  Lorenzo,  Èric Martínez,  Albert 
Serra, Mercè  Terés,  Anna  Bosch,  Trinidad  Expósito, Maria  Antonia Galcerán, Glòria  Garcia, 
Ernest Verdura, Mercè Yañez. 
 
S'excusen: Montse Bonet, Carmina Crusafon,  Joana Gallego, Maria Dolores Montero, Maria 
José Recoder, Jaume Soriano, Judit Pellicer, Pol Prats, Sara Torné. 
 
Convidats: Mercè Díez 
 
A les 15.30 h comença la sessió.  
 
David  Paloma,  vicedegà  de  Docència,  Professorat  i  Estudiants,  dóna  la  benvinguda  als 
assistents  i excusa  la presència de  la degana, M.  José Recoder, per motius de salut. Anuncia 
que  ell  mateix  farà  de  secretari  i  que  Carles  Llorens,  secretari  i  vicedegà  de  Relacions 
Institucionals, exercirà el paper de degà accidental. Tot seguit, el secretari (també accidental) 
comença a llegir l'ordre del dia. 
 
 
1. S'aproven per assentiment les actes de la sessió extraordinària de la Junta de Facultat del 
15 de desembre del 2015 i de l’ordinària del 22 d’octubre del 2015.  
 
 
2.  Informe  de  la  degana  i  dels  vicedegans.  El  secretari  Carles  Llorens  dóna  diverses 
informacions i explica les primeres accions del nou equip.  
 
D'entrada, el secretari confirma els càrrecs de coordinador de la titulació de Periodisme, Pepe 
Rodríguez;    coordinadora  de  la  titulació  de  Comunicació  Audiovisual,  Montse  Bonet; 
coordinador de  la  titulació de Publicitat  i Relacions Públiques, Paco Martín;  coordinador de 
Laboratoris Audiovisuals, Miguel Ángel Martín; coordinadora d'Intercanvis, Catalina Gayà. Hi 
ha  pendent  de  confirmació  el  càrrec  de  coordinador/a  de  Comunicació  i  coordinador/a  de 
Biblioteques.   
 
A continuació, el secretari apunta la reorganització prevista dels serveis administratius i explica 
que  hi  haurà  un  comitè  amb  representació  de  la  Facultat. Defensa  de  no  acceptar  un  nou 
sistema que pugui afectar el bon funcionament del sistema actual. A banda, el nou equip vol 
millorar l'eficàcia dels processos administratius en general: simplificar al màxim, per exemple, 
els  processos  de  revisió  extraordinària  d'exàmens,  amb  la  composició  d'uns  tribunals 
permanents més amplis, uns tribunals únics, que puguin ajudar a agilitzar un procés que, en 
aquests moments, s'allarga més del que seria desitjable.  
 



Seguint un dels compromisos que el nou equip va adquirir durant  la  campanya electoral, el 
secretari comunica que s'ha trobat un espai per als estudiants, apte per a  les seves reunions: 
és la sala 44, a la planta 0. Amb tot, es mirarà de buscar un espai més adient. 
 
Tot seguit, el secretari informa del conveni de col∙laboració signat amb l'empresa Atresmedia 
per  impulsar un concurs d'innovació  i de talent. Hi ha diferents universitats  implicades, entre 
les quals la Universitat Autònoma i, en concret, la nostra Facultat. Els resultats es visualitzaran 
a  finals  de  juny. Hi  ha  dos  projectes  vinculats  al  concurs:  una  ràdio musical  i  una  sèrie  de 
televisió.  La  Facultat  hi  ha  participat  gràcies  a  la  col∙laboració  dels  professors  Xavier Ribes, 
Josep M. Martí  i Matilde  Delgado.  Ben  aviat  es  faran  públics  els  projectes  guanyadors.  La 
informació s'ha penjat en el web de la Facultat. 
 
El secretari anuncia també que s'ha començat a treballar en una  iniciativa dels estudiants:  la 
retransmissió  dels  Oscar  2016,  durant  la  nit  i matinada  dels  dies  28  i  29  de  febrer.  Això 
comporta  una  logística  especial,  atès  que  es  tracta  d'utilitzar  l'Aula  Magna,  un  plató  de 
televisió i dues aules convencionals en un dia festiu i de nit. 
 
El  secretari  informa,  a més  a més,  del  nomenament  dels  nous membres  de  les  comissions 
delegades  de  la  Junta  de  Facultat  pel  que  fa  als  estudiants:  Comissió  d'Afers  Acadèmics, 
Comissió d'Economia i Serveis i Comissió de Seguiment de Grau i Màsters. Així mateix, recorda 
la  conveniència  de  renovar  els membres  de  les  comissions  i  la  necessitat  de  renovar  els 
representants dels  estudiants de màster  en  la Comissió de  Seguiment de Graus  i Màsters  i 
també  en  la  Comissió  de Màster.    Recorda,  per  acabar,  que  ben  aviat  caldrà  renovar  els 
membres de la Junta de Facultat pel que fa al PDI i al PAS. 

Finalment, i seguint una resolució del Consell de Govern a propòsit del calendari acadèmic, el 
secretari comunica que el divendres 12 de febrer de 2016 serà festiu a Barcelona  i, per tant, 
també serà festiu en el campus de Bellaterra.  

No hi ha informe dels vicedegans. 

S'obre un torn de paraules.  

José Manuel Pérez Tornero demana que es faci una consulta al Gabinet Jurídic de la Universitat 
per  saber  si es pot  solucionar  la qüestió de nomenar  suplents de  la  Junta quan no queden 
suplents d'algun estament per jubilacions o si es poden nomenar suplents per a nous membres 
nats. El secretari respon que es farà la consulta. 

Maribel Fernández demana que, en  relació amb  les  revisions d'examen, els estudiants hagin 
d'argumentar  millor  els  motius  pels  quals  volen  demanar  una  revisió  extraordinària.  El 
secretari  hi  està  d'acord. No  n'hi  ha  prou  d'omplir  una  sol∙licitud  de  revisió.  Caldrà  que  la 
queixa sigui argumentada i que es presenti dins un termini establert.   

L'estudianta  Júlia  Llobet diu que no  s'ha  informat els estudiants del  conveni amb  l'empresa 
Atresmedia. L'estudiant Éric Pérez sí que en té constància. En tot cas, el secretari explica que hi 
ha penjada la informació en el web i que es va enviar un correu electrònic. Diu que potser hi ha 
hagut un problema de comunicació. Explica que es va fer una selecció de treballs a partir de 
l'avaluació dels professors esmentats  i que si el curs que ve  torna a haver‐hi el concurs se'n 
millorarà la difusió.   



Pepe Rodríguez afegeix algunes idees entorn de les revisions d'examen: el que hi ha a la guia 
docent  és  un  contracte  entre  professors  i  alumnes,  i  tothom  s'hi  ha  d'ajustar;  cal  un 
plantejament seriós pel que fa a la normativa acadèmica; no sempre els professors justifiquen 
amb claredat els criteris d'avaluació.  

 
3.  Aprovació,  si  s'escau,  dels  candidats  dels  premis  extraordinaris  de  titulació  del  curs 
acadèmic 2014‐2015. 
 
El secretari  recorda que els premis extraordinaris els ha d'aprovar  la  Junta de Facultat  i que 
tots  els  assistents  poden  consultar‐ne  la  informació  corresponent. Aleshores  llegeix  el  nom 
dels  candidats de  les diferents  llicenciatures: Meritxell Canals  (llicenciatura de Comunicació 
Audiovisual) i Patricia Rodríguez (llicenciatura de Publicitat i Relacions Públiques). No hi ha cap 
candidat  que  hagi  complert  els  requisits  exigits  pel  que  fa  a  la  llicenciatura  en  extinció  de 
Periodisme. A  continuació  llegeix el nom dels  candidats dels diferents graus: Daniel Simon  i 
Demian  Jediel Molinari  (grau de Comunicació Audiovisual), Sandra Martínez  i Silvia  Loureiro 
(grau de Publicitat i Relacions Públiques) i Iris Baño, Laura Díaz, Irene Benedicto i Clara Soteras 
(grau de Periodisme).  
 
Anna Bosch aclareix per què ha quedat deserta la candidatura dels premis extraordinaris en la 
llicenciatura  de  Periodisme. Calia  arribar  a  2,25  i  això no ho  ha  complert  cap  estudiant.  La 
llicenciatura és una titulació en extinció en què els estudiants poden haver seguit la via lenta i, 
com que en quedaven pocs, no s'ha donat el cas que n'hi hagués un que pogués optar al premi 
extraordinari.  
 
S'aproven els candidats per assentiment. 
 
 
4. Afers de tràmit 
a)  Proposta  d'oferta  de  places  i  criteris  d'admissió  per  convalidació  d'estudis  per  al  curs 
acadèmic 2016‐2017 
 
Anna Bosch explica que, d'acord amb el que estableix la normativa acadèmica, s'ofereixen per 
al curs que ve, per convalidació d'estudis, 6 places en el grau de Periodisme, 2 en el grau de 
Publicitat i Relacions Públiques i 2 en el grau de Comunicació Audiovisual.  
 
b) Proposta d'oferta de places  i criteris d'admissió per canvi d'estudis per al curs acadèmic 
2016‐2017 
 
Anna Bosch explica que, d'acord amb el que estableix la normativa acadèmica, s'ofereixen per 
al  curs  que  ve,  per  canvi  d'estudis,  14  places  en  el  grau  de  Periodisme,  4  en  el  grau  de 
Publicitat i Relacions Públiques i 4 en el grau de Comunicació Audiovisual.  
 
c) Autoritzar, si s'escau, el Fedatari de  la Facultat perquè signi  les actes pendents de signar 
del curs acadèmic 2014‐2015  
 
El secretari recorda que s'han de signar les actes dels professors que no les han signat encara i 
agraeix públicament la feina d'Anna Bosch i de la Gestió Acadèmica de perseguir els professors 
que incompleixen aquest deure. 
 
Eulàlia Fuentes critica el fer d'aquests professors i proposa la mesura d'obrir‐los un expedient 
en  cas  de  reincidència. Maria  Gutiérrez  demana  que  Gestió  Acadèmica  informi  també  els 



departaments perquè aquests pressionin també els professors que en són membres. Matilde 
Delgado exposa que potser no caldria signar les actes manualment en l'era digital. José Manuel 
Pérez Tornero apel∙la a  l'autorització de  la signatura electrònica. Pepe Rodríguez recorda que 
qualsevol acta s'ha de firmar, valent‐se de les diferents maneres possibles per fer‐ho, com ara 
la signatura electrònica oficial de qualsevol estament estatal. 
 
 
5. Precs i Preguntes 
 
Albert Chillon recorda que els premis Oscar estan molt desacreditats i que bé es podria haver 
pensat en altres festivals, com Sitges o Cannes. Emili Prado avala  la  iniciativa dels estudiants. 
L'estudiant Éric Pérez explica que els premis Oscar tenen més renom i estan més mediatitzats 
que altres; apunta, també, que  la retransmissió dels Oscar que es fa a  la UPF és ben simple, 
malgrat l'aparença glamurosa, i que la volen superar en qualitat i desplegament. 
 
Per acabar, Mercè Díez exposa  la situació del col∙lectiu de professorat agregat  interí, que és 
una categoria de personal laboral no funcionari. Hi ha 4 professors amb aquesta categoria a la 
nostra  Facultat  (de  3  departaments  diferents).  Explica  que  la  interinitat  hauria  de  tenir  un 
caràcter temporal, però que s’està mantenint per un període  indefinit en  l’actual situació de 
restricció  de  convocatòries  de  places.  Això  comporta  molts  entrebancs  en  la  carrera 
professional, ja que la interinitat és un impediment a l’hora de demanar beques de mobilitat o 
liderar projectes de recerca. A més a més, no es permet als professors agregats interins accedir 
als processos d’avaluació dels mèrits de docència o de  recerca. Díez demana el  suport dels 
departaments  i de  la Facultat. Això es podria concretar en una exhortació al vicerectorat de 
Professorat  i  Programació  Acadèmica  a  fer  actuacions  concretes  davant  de  l’AQU  i  altres 
instàncies universitàries competents per promoure que els agregats  interins tinguin un tracte 
equiparable al d’altres figures de professorat contractat.  
 
José Manuel Pérez Tornero dóna suport a la petició de Mercè Díez. Afirma que la Generalitat 
no  compleix  la  llei  laboral  i que  l'AQU prevarica. Albert Chillon hi dóna  també  suport. Pepe 
Rodríguez  explica  que  el  vicerector  de  Professorat  i  Programació  Acadèmica,  Juan  Jesús 
Donaire, ja fa dos anys que va afirmar que estava a punt de resoldre  la qüestió dels agregats 
interins. El  secretari contesta a Mercè Díez que no és possible votar ni discutir cap moció o 
manifest perquè no consta a l'ordre del dia i no hi ha documentació enviada prèviament. 
 
José Manuel Pérez Tornero proposa que Mercè Díez enviï una  carta de denúncia  a  tots  els 
membres  de  la  Junta,  per  correu  electrònic,  i  que  es  faci  arribar  un  exemplar  en  paper  al 
Deganat perquè qui vulgui signi la carta voluntàriament. La proposta és acceptada per la Junta 
per assentiment.     
 
El secretari agraeix l'assistència a tots els membres i aixeca la sessió a les 16.45 h. 
 


